

李世鹏院士简介

Biography: Li Shipeng is an academician of the International Eurasian Academy of Sciences and a fellow of the IEEE. He is the Director of Applied Intelligence Research Institute of Suzhou Industrial Technology Research Institute. Formerly the Executive Director of the Shenzhen Institute of Artificial Intelligence and Robotics (AIRS); Vice President of IFlytek Group and co-director of Research Institute; Chief Technology Officer of Cogobuy Group. He is a co-founder of Microsoft Research Asia and has served as Vice President, Principal Researcher and partner of Microsoft Research Asia. Before joining Microsoft, Dr. Li was a researcher at Sarnoff.

As the former editor-in-chief of Video Technology Special Issue of IEEE Transactions on Circuits and Systems, Fellow of the International Institute of Electrical and Electronics Engineers (IEEE) and Academician of the International Eurasian Academy of Sciences, Academician Li is an influential leading expert in multimedia, Internet, computer vision, cloud computing, Internet of Things and artificial intelligence. He holds more than 200 U.S. patents and more than 330 international technical papers with 25,600 citations (H-index: 83). He is listed by Guide2Research as one of the world's top 1000 highly cited computer scientists and ranked 18th in the Chinese mainland in 2020. Over the years, he has trained four winners of the MIT TR35 Innovation Award (the 35 most promising innovators in the world under the age of 35).

Academician Li is the Executive Director of the Chinese Institute of Electronics. Deputy Secretary-General of Artificial Intelligence Sub-Committee of National Beacon Commission; Member of Electronic Science and Technology Committee, Ministry of Industry and Information Technology; One of the sponsors and joint Secretary general of China New Generation Artificial Intelligence Industrial Technology Innovation Strategic Alliance (AITISA), Ministry of Science and Technology; Member of Suzhou New Generation Artificial Intelligence Strategy Advisory Committee; Science and technology expert of Shenzhen Pilot Demonstration Zone; Legislative advisory expert of the Seventh Standing Committee of Shenzhen Municipal People's Congress; Founding member of CCF CTO CLUB and Founding President of Shenzhen CCF CTO CLUB; Doctoral supervisor of University of Science and Technology of China; Visiting Professor of the Chinese University of Hong Kong (Shenzhen); Adjunct Professor, Hong Kong University of Science and Technology (Guangzhou); Lecturer Scientist, Guangdong-Hong Kong-Macao Greater Bay Area Digital Economy Research Institute (IDEA).

Prof. Li received his bachelor's and master's degrees from the University of Science and Technology of China and his doctorate from Lehigh University in the United States. He is the only student in the history of USTC to have won the Guo Moruo Scholarship, the highest honor, twice.

李世鹏是国际欧亚科学院院士、IEEE 会士。他现任苏州产业技术研究院应用智能研究所所长；曾任深圳市人工智能与机器人研究院（AIRS）执行院长；科大讯飞集团副总裁及研究院联席院长；科通芯城集团首席技术官。他是微软亚洲研究院的共同创始人，并曾任微软亚洲研究院副院长、首席研究员及微软公司合伙人。加入微软前，李院士任美国萨尔诺夫(Sarnoff)公司研究员。

作为《IEEE 电路与系统会刊视频技术专刊》前总编辑、国际电气与电子工程师协会会士（IEEE Fellow）和国际欧亚科学院院士，李院士是位在多媒体、互联网、计算机视觉、云计算、物联网及人工智能领域极具影响力的领军专家。他拥有 200 多项美国专利及 330 多篇国际技术论文，被引用了 25,600 多次（H-Index: 83）。他被 Guide2Research 列为世界顶尖 1000 名高被引计算机科学家之一，2020 年在中国大陆排名第 18 位。多年来，他培养出四位 MIT TR35 创新奖的获得者（世界上 35 岁以下的最有潜力的 35 位创新者）。

李院士是中国电子学会常务理事；国家信标委人工智能分委会副秘书长；工信部电子科学技术委员会委员；科技部中国新一代人工智能产业技术创新战略联盟

（AITISA）的发起人之一和联合秘书长；苏州市新一代人工智能战略咨询委员会委员；深圳市先行示范区科技专

家；深圳市第七届人大常委立法咨询专家；CCF CTO CLUB 创始会员兼深圳 CCF CTO CLUB 的创始主席；中国科学技术大学博士生导师；香港中文大学（深圳）客座教授；香港科技大学（广州）兼任教授；粤港澳大湾区数字经济研究院（IDEA）讲席科学家。

李院士拥有中国科学技术大学学士和硕士学位，及美国里海（Lehigh）大学博士学位。他是中国科大历史上唯一一位两次获得最高荣誉郭沫若奖学金的学生。

（2022 年 7 月 27 日更新）